
Protokół nr LV/2023 

 z dnia 22 sierpnia 2023r 

Obradom sesji przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska — Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. 

Sesja rozpoczęła się 22 sierpnia br o godzinie 15:00 w sali sesyjnej urzędu gminy w Lubaszu 

 a zakończyła o godzinie 16:00 tego samego dnia. W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni 

goście. 

W posiedzeniu wzięło udział 11 członków rady. 

Obecni: 

1. Żaneta Andrzejewska 

2. Leszek Arend  

3. Paweł Janusz Borowiak  

4. Sławomir Dams  

5. Paweł Dobosz  

6. Katarzyna Fiałkowska  

7. Monika Golik  

8. Andrzej Macyszyn  

9. Jacek Michalak  

10. Estera Nobik  

11. Andrzej Nowak  

12. Elżbieta Nowak  

13. Michał Stawujak  

14. Lucyna Urbaniak – Pielka  

15. Kazimierz Wicher 

Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Skarbnika Gminy. Powitała również  

dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszonych gości. 

Ad. 1)  

ad 1) Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym otworzyła obrady LV sesji VIII kadencji Rady Gminy Lubasz.  

Po sprawdzeniu kworum stwierdziła, że na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest  

11 radnych i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

ad 2) wybór sekretarza obrad 

 

Przewodnicząca Rady Gminy na sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego Pana Leszka 

Arenda, który wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad. 

 

Głosowano w sprawie wyboru sekretarza obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 



Żaneta Andrzejewska, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek 

Michalak, Estera Nobik, Elżbieta Nowak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

BRAK GŁOSU (1) 

Leszek Arend  

NIEOBECNI (5) 

Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Andrzej Nowak, Michał Stawujak  

 

Przewodnicząca po głosowaniu stwierdziła, że sekretarzem obrad został Pan Leszek Arend. 

 

ad 3) przedstawienie porządku obrad 

 

Przewodnicząca powiedziała, że porządek obrad został radnym doręczony. Zapytała Wójta 

 i radnych czy mają jakieś uwagi do porządku. 

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Przygotowanie szkół w gminie Lubasz do nowego roku szkolnego 2023/2024. 

2. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie i stwierdzenie kworum 

2) wybór sekretarza obrad 

3) przedstawienie porządku obrad 

4) przyjęcie protokołu z obrad LIV sesji Rady Gminy Lubasz 

5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie LIV sesji Rady Gminy 

6) informacja Wójta w okresie między sesjami 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 

2) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Lubasz 

3) zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok 

4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2023-2036 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zakończenie obrad. 

 

Radni i wójt nie mieli uwag do porządku obrad, dlatego Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do 

następnego punktu porządku obrad.   

 

ad 4) przyjęcie protokołu z obrad LIV sesji Rady Gminy Lubasz 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że sekretarzem obrad LIV sesji była Pani Lucyna Urbaniak 

- Pielka. Poprosiła ją o przedstawienie protokołu z tej sesji. Pani Lucyna Urbaniak - Pielka stwierdziła, 

że zapoznała się z protokołem z obrad sesji, która odbyła się 29 czerwca 2023r. Stwierdziła, że 

protokół odzwierciedla przebieg sesji  i poprosiła radnych o jego przyjęcie bez odczytywania.  

 

Radni nie wnieśli sprzeciwu do protokołu. 

 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z obrad LIV sesji Rady Gminy Lubasz.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 



ZA (10) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej 

Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Elżbieta Nowak, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (5) 

Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Andrzej Nowak, Michał Stawujak  

 

ad 5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie LIV sesji Rady Gminy 

 

Przewodnicząca powiedziała, że radni otrzymali informację o realizacji uchwał podjętych  

w trakcie obrad  LIV sesji drogą elektroniczną. 

 

Radni nie mieli do tej informacji uwag, dlatego przeszła do następnego punktu porządku obrad. 

 

ad 6) informacja Wójta w okresie między sesjami 

 

Informację o działaniach w okresie między sesjami przedstawił Wójt Gminy Lubasz Marcin 

Filoda. Wójt powiedział: „Ostatnią informację o działaniach Wójta w okresie 

międzysesyjnym przedstawiałem Państwu na sesji w dniu 29 czerwca br. a zatem prawie 

dwa miesiące temu. Okres od tego dnia do dzisiaj to okres urlopowy, wakacyjny.  

Od dłuższego już czasu obserwuje się jednak zanik tzw. sezonu ogórkowego. Ze względu na 

skomplikowany charakter przygotowania projektów i ich rozstrzygnięć w dzisiejszej dobie, prace 

trwają mimo sezonu wakacyjnego, by zaplanowane zadania zostały zrealizowane. Tak było też 

 i w roku bieżącym. W minionym okresie wykonywaliśmy wiele zadań zaplanowanych 

 w tegorocznym budżecie oraz przygotowaliśmy projekty na przyszłość. Należą do nich 

w szczególności: 

Na ukończeniu są dwa projekty wodociągowe zaplanowane do realizacji na rok bieżący 

tj. budowa sieci wodociągowej z Jędrzejewa do Sławna oraz budowa zbiornika 

retencyjnego na stacji uzdatniania wody w Sokołowie. Przypomnę, że te dwie inwestycje 

zostaną zrealizowane z pomocą finansową Rządowego Programu Inwestycji Lokalnych 

dla gmin popegeerowskich. Po zrealizowaniu tych inwestycji, stacja uzdatniania wody w 

Jędrzejewie, która sprawia problemy w eksploatacji, zostanie wyłączona. Miejscowość 

Jędrzejewo zostanie przyłączone do stacji uzdatniania wody 

 w Sokołowie. Pierwsza z inwestycji - budowa sieci wodociągowej z Jędrzejewa do 

Sławna, została praktycznie fizycznie zakończona. Trwa żmudny proces odbiorowy. 

Dopiero po jego zakończeniu można będzie przystąpić do wyłączania hydroforni  

w Jędrzejewie. Jeżeli chodzi o stacje uzdatniania wody w Sokołowie i budowę zbiornika 

retencyjnego to również obecnie prace zostały zakończone i trwa proces odbiorowy.  Jak 

już Państwo doskonale wiecie, Gmina otrzymała dofinansowanie jeszcze do dwóch 

dużych projektów inwestycyjnych na kwotę 10 mln złotych obejmujące budowę 

wodociągu do Krucza, Kruteczka, Dębego, stacji podniesienia ciśnienia oraz zbiorników 

retencyjnych na Sławienku, przebudowy odcinka wodociągu w Stajkowie oraz budowy 

drogi Miłkowo- Stajkowo na odcinku zabudowanym w Miłkowie. Trwają prace 

zmierzające do uzyskania niezbędnych zgód na realizacje - przede wszystkim 

pozwolenia wodno prawnego. Przewidujemy ogłoszenie przetargu na realizacje obu 



inwestycji w październiku br. o ile uzyskamy wszystkie niezbędne pozwolenia. Efekty 

tego postepowania będą widoczne jednak dopiero w przyszłym roku.  

Staramy się systematycznie poprawiać stan infrastruktury drogowej. Po zakończeniu 

realizacji ulicy Rolnej w Lubaszu dofinansowanej z Rządowego Programu Przebudowy 

Dróg, ogłosiliśmy przetarg na budowę ulicy Ogrodowej. Otrzymaliśmy wsparcie z tego 

samego programu. Umowa z Wojewodą Wielkopolskim została podpisana 19 czerwca. 

Przetarg jest już praktycznie rozstrzygnięty. Najkorzystniejszą ofertę złożyła spółka 

VIABUD z Walkowic. Ze względu na sezon urlopowy, podpisanie umowy nastąpi na 

początku września.  Projekt zakończy się finansowo i rzeczowo w przyszłym roku. 

Otrzymaliśmy również dofinansowanie z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych i Leśnych w 

Poznaniu w wysokości 147 tysięcy złotych na modernizację kolejnego odcinka drogi 

obejmującego odcinek około 550 m Kamionka Dulinowo w kierunku Sokołowa. Dodatkowo 

także na kolejny odcinek tej drogi otrzymaliśmy wsparcie w wysokości  173.750,-zł. Musimy 

zagwarantować nasz wkład w wysokości 10% czyli prawie 18.000,00 zł. Zaproponowaliśmy 

odpowiednie zmiany w budżecie na dzisiejsza sesję. Na tę samą drogę otrzymamy wsparcie 

finansowe z Nadleśnictwa Krucz. Trwają prace przygotowawcze. Przewidujemy wykonanie tego 

odcinka w takiej samej technologii jak ubiegłoroczny odcinek w Goraju tj. użycie do utwardzenia 

pofrezu. Metoda ta sprawdziła się i jest oceniana przez fachowców jako skuteczna dla poprawy 

warunków technicznych dróg. Dlatego także rozmawiamy o wykonaniu w ten sam sposób 

odcinka drogi-ulicy Widokowej w Dębem. Niestety napotkaliśmy tutaj na pewne 

formalnoprawne przeszkody. Otóż Starosta Czarnkowsko- Trzcianecki wniósł sprzeciw do 

wykonania remontu ta metodą. Z pisma wynika, że remont jest to przywrócenie drogi do stanu 

pierwotnego a nie jego ulepszenie. Staramy się rozwiązać ten problem zmieniając formę prawną 

realizacji projektu na inwestycyjny.  

Po otrzymaniu dofinansowania z Nadleśnictwa Krucz w wysokości 50 tysięcy złotych oraz 

10 tysięcy złotych pomocy finansowej od Miasta Czarnków ogłosiliśmy zbieranie ofert na 

naprawę drogi będącej własnością Gminy Lubasz a położonej w obrębie Miasta Czarnków 

 i prowadzącej do ogródków działkowych. Remont, wedle porozumienia z Czarnkowem, 

powinien zakończyć się w miesiącu sierpniu. Jego wykonawczą będzie firma ANTCZAK. 

Otrzymaliśmy dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego 

w ramach programu „Kulisy kultury" w wysokości 130 tysięcy złotych. Nasz udział w tym 

projekcie wynosi 120 tysięcy złotych. Projekt obejmuje remont amfiteatru w zakresie 

dostępności do osób z niepełnosprawnościami, jego odnowienie oraz budowę zasilania 

energetycznego przyscenicznego. Wyłoniono już wykonawców zadania. Po zebraniu ofert 

sprawą dot. zasilania energetycznego zajmie się firma HYGAR Instalacje Elektryczne Paweł 

Wicher, a sprawą amfiteatru Firma Pana Marka Bednarka. Dodam, ze były to jedyne oferty 

na wykonanie projektu mimo ogłoszenia na stronie internetowej. Zostały już zawarte umowy 

na realizacje projektu.  Zakończenie remontu, ze względu na to że prace będą mogły 

rozpocząć się po dożynkach gminno- parafialnych, przewidujemy w miesiącu październiku. 

Rozstrzygnął się konkurs programu POLSKI ŁAD w zakresie remontu budynku dawnej 

szkoły w Goraju, a także na remonty dróg, do którego zgłosiliśmy remont drogi w Kruteczku 

do drogi wojewódzkiej oraz w Kamionce. W pierwszym przypadku według otrzymanej 

promesy wstępnej otrzymaliśmy ponad 1,1 mln zł. Planujemy je przeznaczyć na wykonanie 

nowego dachu, instalacji ogrzewania oraz niewielkiego remontu dolnej części budynku.  

Na wyłonienie Wykonawcy zadania, a musi to być przetarg nieograniczony mamy 12 

miesięcy. W tym czasie musi powstać dokumentacja projektowa, trzeba uzyskać zgody 

konserwatora zabytków oraz uzyskać pozwolenie na budowę. 



Rozpoczęły się prace nad remontem boiska zielonego na obiekcie boisk Orlik. Po 

przeprowadzonym postępowaniu przetargowym, wyłoniono wykonawcę przeprowadzając  

 z nim również negocjacje. Umowa została podpisana w dniu 20 sierpnia br. i od razu 

przystąpiono do realizacji inwestycji. Ma ona się zakończyć w miesiącu październiku choć 

firma jest bardzo zaangażowana i chce zakończyć prace szybciej. Otrzymaliśmy na ten 

projekt dofinansowanie z Ministerstwa Sportu. 

Ogłoszony został kolejny nabór wniosków do programu POLSKI ŁĄD dla gmin 

popegeerowskich. W tej edycji wystąpiliśmy z wnioskiem na przebudowę przestrzeni 

publicznej w Lubaszu. Projekt obejmuje rewitalizacje przystanku autobusowego, 

przebudowę ciągu pieszo- rowerowego w ulicy Kościelnej, remont trybun amfiteatru oraz 

przebudowę sanitariatów i przebieralni nad jeziorem. Ogólny koszt projektu to około 2,8 mln 

zł przy 2% udziale własnym. 

POLSKI ŁAD to bardzo szeroki program. Dotyczy tez m.in. renowacji zabytków. 

Odpowiedzieliśmy na ogłoszony konkurs w tym temacie zgłaszając wnioski na:  

      - wykonanie odwodnienia i elementów elewacji naszego kościoła parafialnego,  

      - wykonanie remontu dachów na budynkach szkół zabytkowych w Kruczu, Lubaszu  

        budynek w którym mieści się świetlica socjoterapeutyczna oraz siedziba organizacji  

        pozarządowych oraz na budynku przedszkola w Miłkowie. 

W ramach Rządowych Inwestycji Strategicznych Polskiego Ładu zgłosiliśmy również trzy 

projekty: : 

- budowę drogi Stajkowo- Miłkowo, 

- poprawę usług społecznych poprzez stworzenie nowej siedziby Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Lubaszu w budynku Nr 2 Szkoły podstawowej oraz dalsza poprawę 

infrastruktury na terenie ośrodka wypoczynkowego nad jeziorem, 

- budowę drogi Antoniewo – Lubasz 

Wkład własny w tych projektach wynosi 5% wartości projektu. 

Złożenie wniosków  nie oznacza jednocześnie, że na wszystkie te zadania otrzymamy 

dofinansowanie. 

Wakacje letnie zawsze kojarzą się z piękną  pogodą. Niestety w roku bieżącym było nieco 

inaczej. Zarówno miesiąc lipiec jak i początek sierpnia był deszczowy. Nawiedziły nas ulewy i to 

dwukrotnie. Za każdym razem ulewy dokonały zniszczeń szczególnie w substancji drogowej. 

Zmuszeni byliśmy uruchomić środki z rezerwy zarządzania kryzysowego, by móc naprawić 

szkody. W chwili obecnej trwają jeszcze przygotowania do drugiego uzupełniania dziur oraz 

lejów w drogach. Najbardziej niekorzystna sytuacja wystąpiła na obszarze sołectwa Dębe, na 

nowych osiedlach oraz na drodze Debe- Goraj. Najbardziej niebezpieczne odcinki zostały 

naprawione, ale trzeba jeszcze zrobić resztę. Potrzeba będzie uruchomić kolejną transze z rezerwy 

zarządzania kryzysowego. 

Ulewny deszcz popsuł też szyki tegorocznej edycji DNI GMINY LUBASZ. Zmuszeni byliśmy 

odwołać niedzielne zaplanowane wydarzenia w tym koncert galowy. Po żmudnych rozmowach  

z wykonawcami staraliśmy się przenieść te koncerty na inne terminy. Trwają jeszcze rozmowy  

w tym temacie. Odbył się natomiast piątkowy spektakl teatralny oraz sobotnia edycja CZARUŚ 

CUP, bieg nordic walking i wieczorny koncert.  

Mimo ulewnego deszczu w rolnictwie występuje susza. W związku z jej  wystąpieniem  

na terenie gminy Lubasz, w oparciu o Rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 13 lipca 2023 r. 

można składać wnioski o oszacowanie szkód suszowych.  Tak jak w latach poprzednich 

wniosek o oszacowanie suszy należy składać poprzez aplikację suszową. Powołana przez 

Wojewodę Wielkopolskiego komisja może oszacować szkody powstałe w wyniku suszy tylko 



na uprawach które jeszcze nie zostały zebrane z pól. Szacowanie strat przez Komisję nie jest 

wymagane do uzyskania protokołu szkód. Złożenie wniosku o oszacowanie szkód przez 

komisję nie jest też równoznaczne ze zgłoszeniem szkody przez aplikację. Wnioski 

o oszacowanie szkód przez Aplikację Suszową można składać do dnia 15 października 2023r. 

Pomimo szacowania szkód przez Komisję, każdy rolnik chcący zgłosić szkodę suszową, musi 

złożyć wniosek przez Aplikację Rządową. 

 W dniu 17 sierpnia odbyło się spotkanie z sołtysami wsi. Przybyło 9 sołtysów.  

 Głównym tematem spotkania było omówienie  realizacji funduszu sołeckiego i planu   

 rzeczowo- finansowego w 2023 r w poszczególnych sołectwach oraz planowanie funduszu 

sołeckiego na przyszły rok tj. 2024.  W związku ze zbliżającymi się dożynkami gminno - 

parafialnymi w dniu 27 sierpnia br.  przedstawiliśmy i omówiliśmy program dożynek  i 

zaprosiliśmy sołectwa do udziału w ich obchodach. Omówiono też  informacje dotyczące 

regulaminu konkursu „ Piękna wieś zasługą jej mieszkańców” oraz zaplanowany na 25 

sierpnia br. objazd wsi. Przedstawiliśmy również  propozycje jesiennych zebrań wiejskich, 

które odbędą się w miesiącu wrześniu br. Na zebraniach będzie planowanie funduszu 

sołeckiego na przyszły rok tj. 2024 i planu rzeczowo – finansowego  w sołectwach naszej 

gminy. Do udziału w zebraniach zapraszamy także Państwa Radnych. 

Trwają kontrole nieruchomości w zakresie opróżniania nieczystości ciekłych. Po kontroli 

Antoniewa przyszedł czas na Kruteczek. Przypomnę, że wójt gminy jest obowiązany 

przeprowadzić co najmniej raz na dwa lata kontrolę właścicieli nieruchomości w zakresie 

opróżniania nieczystości ciekłych. W związku z powyższym mieszkańcy Kruteczka zostali 

zobowiązani w terminie do 17 sierpnia 2023 r. przedłożyć w urzędzie następujące 

dokumenty:  

a) umowy na opróżnianie zbiornika bezodpływowego lub przydomowej              

        oczyszczalni ścieków z uprawnionym przedsiębiorcą, posiadającym zezwolenie     

        Wójta Gminy Lubasz na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania  

        zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, 

              b)     dowodów uiszczania opłat za te usługi za okres ostatnich 12 miesięcy,  

              c)     dowodów potwierdzające zużycie wody w gospodarstwie domowym w okresie   

                      ostatnich 12 miesięcy. W przypadku własnego ujęcia wody oraz braku  

                      podłączenia do wodociągu trzeba było podać informację o ilości zamieszkałych   

                      osób. 

W przypadku braku w/w dokumentów w formie papierowej należało złożyć stosowne  

 oświadczenie dotyczące posiadania umowy ustnej na wywóz ścieków z uprawnionym  

 przedsiębiorcą oraz ilości wywiezionych ścieków i zużytej wody. W przypadku nie złożenia 

wyjaśnienia w wyznaczonym terminie zostanie wszczęte postępowanie  

 kontrolne. Przypomnę, że kontrola w powyższym zakresie jest obowiązkiem wynikającym 

 z ustawy. 

Niedzielne popołudnie 30 lipca, dostarczyło mnóstwo artystycznych wrażeń mieszkańcom 

Sławna i całej Gminy Lubasz. Przed Pałacem wystąpił zespół "NeBRASSka", a muzyczne 

zakończenie weekendu, było idealnym dopełnieniem wydarzeń, które miały miejsce dzień 

wcześniej - uroczyste otwarcie wiaty w części rekreacyjnej miejscowości. Koncert udało się 

zrealizować, dzięki otwartości właściciela Spółdzielni Produkcji Rolnej w Sławnie 

z pracownikami i prezesem Romanem Nowackim na czele oraz pani Sołtys Katarzynie 

Dykow wraz z członkami Rady Sołeckiej.  

Podobne wydarzenie ale o charakterze sportowym miało miejsce w Klempiczu. Tu również 

miało miejsce otwarcie nowo powstałej wiatki. W ramach rewanżu rozegrany został mecz na 

boisku – PLASTMET kontra mieszkańcy Klempicza. Wszyscy bawili się znakomicie. 

Tegoroczny lipiec dedykowany był ludziom z pasją  motoryzacyjną. Najpierw tereny nad 

jeziorem opanowali miłośnicy Fiata 126 p, a później fani i właściciele marki Opel. Formuła 



zlotów była zbliżona, a mianownikiem wspólnym fakt, że wśród uczestników nie brakuje 

przedstawicieli społeczności lokalnej, zlotowiczów z najdalszych zakątków kraju, a nawet zza 

granicy. Był też weekendowy II Luźny Zlot motocyklowy. Każdy z tych eventów uzupełniały 

koncerty, na których każdy mógł być obecny.  

W styczniu br. Ministerstwo Sprawiedliwości ogłosiło nabór wniosków o powierzenie 

realizacji zadań ze środków Funduszu Pomocy Pokrzywdzonym oraz Pomocy 

Postpenitencjarnej – Funduszu Sprawiedliwości zapraszając Koła Gospodyń Wiejskich do 

aplikowania o środki. Przy wsparciu pracowników Urzędu Gminy w Lubaszu złożono 

wnioski o wsparcie czterech Kół w Sławnie, Prusinowie, Kamionce i Sokołowie, które 

ostatecznie otrzymały dofinansowanie. Cztery granty po 10 000 zł każdy zostały 

przeznaczone na:  

              – organizację akcji i przedsięwzięć informacyjnych o tematyce przeciwdziałania   

                przyczynom przestępczości,  

              – zakup urządzeń i wyposażenia. 

Pikniki, podczas których poruszane były tematy przemocy domowej, cyberprzestępczości, 

oszustw i lichwy oraz promowania bezpieczeństwa w ruchu drogowym odbyły się we 

wszystkich miejscowościach ciesząc się zainteresowaniem mieszkańców. Koła Gospodyń 

Wiejskich w terenu gminy Lubasz są aktywnymi organizacjami, które podejmują szereg 

inicjatyw na rzecz mieszkańców i mieszkanek. Organizują warsztaty, spotkania kulinarne, 

biorą udział w wystawach i konkursach kulinarnych, osiągając sukcesy. Cieszymy się z tej 

aktywności i dopingujemy do dalszych działań.  

Szanowni Państwo. 

Przed nami bardzo ważne wydarzenie. Już w dniu dzisiejszym przybędzie do nas mer 

francuskiej Gminy Sauveterre De Guyenne. Będzie gościł w naszej gminie do piątku. 

Przybędzie też delegacja z niemieckiej gminy Sottrum, która z kolei będzie u nas aż do 

poniedziałku. Delegacje odpowiedziały na nasze zaproszenie związane z obchodami 20-tej 

rocznicy podpisania umowy o współpracy z gminą Sottrum. Chcemy także podpisać  List 

Intencyjny z francuską Gminą, stanowiący zaczątek współpracy. Obydwa zdarzenia będą 

miały miejsce na uroczystej sesji Rady Gminy w dniu 24 sierpnia br. Niemieccy goście będą 

także uczestnikami dożynek gminno- parafialnych w niedzielę 27 sierpnia. Serdecznie 

wszystkich zapraszam na te uroczystości”. 

 

Do sprawozdania radni nie wnieśli zapytań. 

 

Ad 2. Przygotowanie szkół w gminie Lubasz do nowego roku szkolnego 2023/2024. 

 

Przechodzimy do kolejnego punktu obrad a mianowicie omówienie spraw związanych  

z przygotowaniem szkół w gminie Lubasz do nowego roku szkolnego 2023/2024. Temat ten 

omówił Dyrektor Gminnego zespołu Szkół i Przedszkoli w Lubaszu Ryszard Bilski.  

Powiedział:  

” Struktura szkół prowadzonych przez Gminę Lubasz w roku szkolnym 2023/2024: 

1.  Publiczna Szkoła Podstawowa w Lubaszu: 

 W roku szkolnym 2023/2024 mamy łącznie 22 oddziały klasowe: 

 Klasy I – 2 klasy (48) 

 Klasy II 3 klasy (65), 

 Klasy III – 3 klasy (58), 

 Klasy IV   3 klasy (61), 

 Klasy V 3 klasy (73)  

 Klasy VI – 4 klasy (86) 



 Klasy VII – 3 klasy (69) 

 Klasy VIII – 1 klasa (22)  

Razem 22 klasy  - 482 uczniów (74 pracowników)  

 

2. Publiczna Szkoła Podstawowa w Miłkowie: 

- mamy  planowane łącznie 7 oddziałów klasowych: 

 Klasy I – 1 klasa (18) 

 Klasy II 1 klasa (18), 

 Klasy III – 1 klasa (16), 

 Klasy IV   1 klasa (17), 

 Klasy V 1 klasa (23)  

 Klasy VI – 1 klasa (15) 

 Klasy VII – 1 klasa (19) 

Razem 7 klas  - 126 uczniów (26 pracowników)  

 

3. Publiczna Szkoła Podstawowa w Jędrzejewie: 

- mamy  planowane łącznie 3 oddziały klasowe: 

 Klasy I – (15) 

 Klasy II  (11), 

 Klasy III – (2), 

Razem 3 klasy  - 28 uczniów (11 pracowników)  

 

4. Publiczna Szkoła Podstawowa w Kruczu: 

- mamy  planowane łącznie 3 oddziały klasowe: 

 Klasy I –  (9) 

 Klasy II   (6+1), 

 Klasy III – (6), 

Razem 3 klasy  - 22 uczniów (10 pracowników)  

 

Łączna liczba uczniów w naszych szkołach: 658 uczniów. 
 

5. Przedszkole „Bajka” – rok 2023/2024 

Razem mamy 13 oddziałów: 

 7 oddziałów w Lubaszu (176), 

 1 oddział w Stajkowie (23), 

 1 oddział w Miłkowie (25), 

 1 oddział w Kruczu (21) , 

 1 oddział w Debe (15), 

 2 oddziały w Kamionce (23 i 25)  

Razem mamy: 308 dzieci (51 pracowników). 

 

Dowozy szkolne w roku 2023/2024: 



1. Dowozy do szkół na terenie Gminy Lubasz w okresie od września do grudnia 2023 – 

realizować będzie firma Davidoff  Dawid Siwek z Wronek – za kwotę:  5,39 zł brutto 

za 1 km. (było 5,64 zł) 

 – przy pomocy 3 autobusów na dowozach i 2 autobusów na odwozach dzieci. 

2. Dowozy dzieci z terenu gminy Lubasz do  ZSS w Gębicach w okresie od września do 

grudnia 2023 – realizować będzie firma Davidoff  Dawid Siwek z Wronek –                 

za kwotę:  3,54 zł brutto za 1 km. (było 3,59 zł) – dowóz realizowany busem. 

3. Dowóz realizowany autobusem stanowiącym własność gminy Lubasz.    

Opiekunki w autobusach szkolnych zatrudniane są przez Gminny Zespół Obsługi Szkół                       

i Przedszkoli w Lubaszu.   

Remonty w placówkach oświatowych: 

Okres wakacji letnich to tradycyjnie czas  na przeprowadzenie niezbędnych i planowanych 

prac remontowo naprawczych i konserwacyjnych. W okresie bieżących wakacji zostaną 

wykonane następujące prace w obiektach oświatowych: 

PSP Lubasz:  

 rozpoczęto proces grodzenia   zamknięcia  terenu szkoły przed osobami 

postronnymi – zadanie wynikające z zaleceń  Kuratorium Oświaty. Dokonano 

zakupu części elementów ogrodzenia (bramy), które to do końca  wakacji zostaną 

zamontowane. Z uwagi na fakt, że teren szkoły jest bardzo rozległy proces 

zabezpieczania terenu szkoły potrwa jeszcze przez pewien okres aż do jego 

całkowitego zakończenia, 

  w okresie wakacji letnich  zostanie przeprowadzony proces naprawy 

(uszczelnienie) pokrycia dachowego na budynku nr V przy ul. Podgórnej 8 oraz na 

budynku nr III przy ul. Szkolnej 6  prace zakończą się przed rozpoczęciem zajęć  

w roku szkolnym 2023/2024. 

PSP Miłkowo: 

 w okresie wakacji letnich odmalowano 2 klasy lekcyjne w  niskim budynku szkoły. 

PSP Jędrzejewo: 

 w okresie wakacji letnich odmalowano 1 klasę lekcyjną oraz dokonano wymiany   

paneli podłogowych w tejże klasie. 

PSP Krucz: 

w szkole planowano nieznaczną naprawę pokrycia dachowego, jednakże po ostatnich ulewach 

okazało się, że dach przecieka w znacznie większym stopniu niż wstępnie zakładano, dlatego 

postanowiono w trybie odwrotnym wymienić jedną połać pokrycia dachowego na pokrycie z 

blachy trapezowej. Prace zostaną wykonane do końca wakacji letnich. 

Przedszkole: 

 zaplanowano przeprowadzenie naprawy gwarancyjnej dachu w Lubaszu – firma 

ALMAR, 

 dokonano naprawy pokrycia dachowego w Dębe (zamontowano nowe opierzenie 

oraz położono kilka rolek papy termozgrzewalnej, 

 naprawiono przeciekające pokrycie dachowe na starej części przedszkola                         

w Lubaszu – nad kuchnią, 

 przeprowadzono remont sali zajęć w Kamionce (malowanie, gipsowanie, wymiana 

paneli, wymieniono grzejniki w sali), zaizolowano termicznie  dach na 

pomieszczeniu kuchennym oraz odmalowano kuchnię przedszkola, 



 przeniesiono kącik kuchenny z sali zajęć w Miłkowie do wyodrębnionego 

pomieszczenia  przy szatni dziecięcej oraz wymieniono zawory przy wszystkich 

grzejnikach w sali zajęć, 

 zlikwidowano przecieki na dachu przedszkola w Stajkowie.   

Urlopy dla poratowania zdrowia: 

W placówkach oświatowych prowadzonych przez gminę Lubasz w roku szkolnym 2023/2024 

na urlopy dla poratowania zdrowia wybiera się łącznie 6 nauczycieli. W okresie października 

-  listopada 2023  po zakończeniu  urlopów dla potratowania zdrowia oraz urlopów 

uzupełniających do naszych szkół wraca 3 pedagogów.” 

 

Radni do informacji nie mieli zapytań. 

 

Projekty wszystkich uchwał zostały omówione podczas posiedzenia Wspólnych Komisji Rady 

Gminy w dniu 17 sierpnia br. i dlatego po uzgodnieniach projekty uchwał przedstawiła 

Przewodniczącą Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska, a uchwały dotyczące sfery budżetowej 

przedstawiła Skarbnik Gminy- Renata Fąferek. 

 

Ad 3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

ad 1) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, 

Jacek Michalak, Estera Nobik, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (4) 

Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Andrzej Nowak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 11 za, nieobecnych 4. 

Uchwała nr LV/429/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 2) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Lubasz 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Lubasz.  



Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, 

Jacek Michalak, Estera Nobik, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (4) 

Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Andrzej Nowak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 11 za, nieobecnych 4. 

Uchwała nr LV/430/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 3) zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok 

 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek odczytała projekt uchwały. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, 

Jacek Michalak, Estera Nobik, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (4) 

Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Andrzej Nowak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 11 za, nieobecnych 4. 

Uchwała nr LV/431/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2023-2036 

 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek odczytała projekt uchwały. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2023-

2036.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 



Leszek Arend, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera 

Nobik, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Żaneta Andrzejewska 

NIEOBECNI (4) 

Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Andrzej Nowak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów 10 za, 1 wstrzymał się, 

nieobecnych 4. Uchwała nr LV/432/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 4. Wolne głosy i wnioski. 

 

BRAK 

 

Ad 5. Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz wobec wyczerpania porządku zamknęła obrady LV sesji Rady 

Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz. 16:00. 

Przewodnicząca                                                                                

Rady Gminy Lubasz 

                                                                                                           Żaneta Andrzejewska 

 

Przygotował(a): Elżbieta Janasek 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 

 

  


